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  اینکه در جامعه حس نارضایتی وجود دارد خود اصولگرایان نیز 
کتمان نمی کنند، منتها ممکن است که هر کس دیگری را مقصر 
بداند. ممکن است برخی این مساله را گردن خارج کشور و برخی 
دیگر به گردن جناح هایی در داخل کشور بیندازند. اما به نظر 
می  رسد آنچه  به طور خیلی خلاصه می توان گفت این است که 
فضا به خصوص بین جوامع شهری که انگیزه های متفرقه برای 
رای دادن وجود ندارد و فقط یک انگیزه کنش سیاسی می تواند 
افراد را به پای صندوق رای بکشاند این فضا مهیا  نبود و همچنان 
شاهد فضایی  سرد در جامعه  بودیم. به عبارت دیگر می توان 
اینگونه گفت که در فاصله 4 سال گذشته نیز این فضا بهبود پیدا 
نکرده است. چرا که این عدد و رقم ها در حدی نیست که بتوان در 
خصوص آن قضاوت قاطعی کرد. لذا در انتخابات گذشته شاهد 
کاهش مشارکت مردم بودیم و در این دوره نیز همین طور و 2 تا 3 
درصد این طرف یا آن طرف ممکن است به عوامل مختلفی نسبت 
گر به طور فاجعه آمیزی تغییر نکرده  داده شود. در هر صورت اوضاع ا
باشد خیلی هم به طور عجیبی بهبود پیدا نکرده است. لذا در همان 
حول و حوش هستیم و شیب منحنی تغییرات کم است. لذا حداقل 
می توان اینگونه گفت که کلا روند مشارکت جویی مردم بهبود پیدا 
نکرده است. از طرف دیگر هم نسبت به آنچه وجود داشت اتفاق 
ویژه ای نیفتاده است. یعنی دوستانی که منتظر بودند تا با عدم 
مشارکت مردم همه چیز تغییر کند دیدیم که این اتفاق نیفتاد و 
چند صباح دیگر نیز این مسائل فراموش می شود و مجلس نیز 
سر جایش مستقر می شود و همه نمایندگان نیز روی صندلی های 
مجلس می نشینند به قانون گذاری و سرنوشت مردم را در دست 
می گیرند. لذا می توان اینگونه گفت که این انتخابات خیلی برنده 
کمیت فکر می کردند با  مطلقی نداشت. کسانی که در سمت حا
روی کارآمدن دولت آقای رئیسی و یکدست شدن اصولگرایان 
کمیت همه چیز رو به راه خواهد شد و هر چه مشکل وجود  در حا
داشته زیر سر دولت روحانی بود دیدند که این اتفاق نیز نیفتاد 
و اینگونه نیست. از زمان روی کارآمدن دولت آقای رئیسی مدت 
قابل توجهی قریب به بیش از 2 سال و نیم گذشته است، اما اتفاق 
ویژه ای نیفتاده که بگوییم در جامعه دلگرمی پدید آمده و حالت 
رو به راهی وجود دارد. از سوی دیگر نیز کسانی که فکر می کردند با 
شرکت نکردن می توانند که پیام »نه« خاصی را بگوییم یا فضای 
جدیدی در کشور ایجاد کنیم دیدیم که هیچ فضای جدیدی در 
این سمت ایجاد نشد. یعنی تنها فضایی که ایجاد شد نیز همان 
اعلامیه 110 نفر است که تازه این شروع ماجراست و بعد از آن باید 
ببینیم که چه اتفاقی می افتد. در نتیجه هیچ فضای جدیدی 
ایجاد نشده است و نه در سطح اصولگرایان گفتمان تازه ای داریم 
کمیت به همان شکل قبلی کار خود  نه در سطح اصلاح طلبان. حا
را انجام می دهد و کشور را اداره می کند. ولی در اداره کردن کشور نیز 
با مشکلات بسیاری روبه رو است که یکی از مهم ترین این مشکلات 

همین فضایی است که در مردم وجود دارد. 

 انتخاباتی که برنده مطلقی نداشت
یادداشت

  پروژه تحریم انتخابات 
شکست خورد

رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور 
با بیان این که طراحی دشمن مبنی بر تحریم 
انتخابات شکست خورد، گفت: مردم با حضور 
در انتخابات دشمن را ناامید کردند و امیدی 
در دل جامعه به خصوص جوانان به وجود 
آوردند. محمدصالح جوکار با اشاره به حضور 
پرشور مردم در انتخابات 11 اسفندماه گفت: 
دشمن پروژه تحریم انتخابات را طراحی کرده 
بود که عده ای در داخل کشور بر این موضوع 
رای  پای صندوق های  تا مردم  می دمیدند 
حضور پیدا نکنند، اما مردم فهیم و هوشیار 
ما در راستای استقلال کشور و تداوم راه شهدا 
و مسیر انقلاب در انتخابات حضور پیدا کرده 
و تجدید بیعتی با رهبری داشتند. وی اضافه 
کرد: مردم در انتخابات حضور پیدا کردند تا به 
دنیا اعلام کنند پای کار هستند البته که این 
وظیفه نمایندگان دور بعد را سنگین تر کرده 
است. باید قوانینی وضع شود که در راستای 
حل مشکلات مردم و منافع ملی باشند. منتخب 
کرد: با حضور  مجلس دوازدهم خاطر نشان 
مردم در انتخابات دشمن ناامید شد و امیدی 
در دل مردم به خصوص جوانان ایجاد شد 
چون جوانان در این مدت مورد آماج عملیات 
رسانه ای و روانی دشمن قرار داشتند و این 
حضور آنها نقطه عطفی برای مشارکت شان در 

تعیین سرنوشت شان بود. 

مردم تغییر و تحول می خواستند 
نتیجه  درباره  اصولگرا  سیاسی  فعال  یک 
انتخابات 1402 گفت: مردم وقتی دنبال تغییر 
و تحول باشند، به دنبال نیروهای جدیدی 
می روند. حمیدرضا ترقی در گفت وگو با ایسنا 
در تحلیل خود از نوع رای مردم در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی، اظهار کرد: مهم ترین 
مساله در این انتخابات این بود که این امکان 
گاهانه تر رای بدهند.  برای مردم فراهم شد که آ
کردند و  مردم از امکان صداوسیما استفاده 
امکان شناخت بهتری برای آن ها فراهم شد. 
و  گی ها  ویژ از  مردم  گاهی  آ افزایش  همین 
برنامه های نامزدها موجب شد که این احساس 
گر انتخاب درستی  که ا به آن ها دست دهد 
در  و تحولی  تغییر  باشند، می توانند  داشته 
شرایط کشور ایجاد کنند. وی ادامه داد: همین 
گرایش به رای لیستی  که  عامل موجب شد 
کاهش پیدا کرده و در مقابل با گزینش میان 
لیست ها، افرادی را انتخاب کردند که دارای 
گاهی  برنامه برای تغییر و تحول هستند. افزایش آ
مردم تاثیر زیادی در کاهش رای لیستی داشت. 

سند البسه ایرانی-  اسلامی 
کشور  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  دبیر 
گفت: سند البسه ایرانی- اسلامی با همکاری 
کشور تدوین شده  شورای فرهنگ عمومی 
و با مشورت صاحب نظران و ذینفعان، آماده 
انقلاب فرهنگی است  ارائه به شورای عالی 
که در اوایل سال آینده مصوب خواهد شد. 
حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه در آیین 
افتتاح نخستین مرکز طراحی و تولید البسه 
کرد:  ایرانی - اسلامی )شمیم یاس(، اظهار 
نخستین مرکز تخصصی تولید و توزیع البسه 
اسلامی ایرانی یکی از آرزوهای دیرینه بود که 
دلسوزان، دغدغه مندان و مومنین، سال ها 
دغدغه شکل گیری آن را داشتند. وی با ابراز 
امیدواری نسبت به بین المللی شدن این طرح، 
ادامه داد: این فعالیت حکیمانه، نیاز اجتماعی 
کشور بوده و موجب اشتغال زایی خواهد شد. 
طرح های استفاده شده روی این البسه نشان 
از دقت و تلاش ایجاد کنندگان آن دارد. وی 
افزود: ما به شدت نیازمند حکمرانی البسه ایرانی 

اسلامی هستیم. 

کبر صالحی  درخواست علی ا
رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی از مسئولان 
سازمان انرژی اتمی  خواست تا با همکاری سایر 
ارگان های ذی ربط نسبت به عضویت ایران در 
کنوانسیون های ایمنی هسته ای بین المللی 
کبر  با رعایت مصالح و منافع اقدام کند. علی ا
صالحی با انتقاد از تصویب نشدن کنوانسیون 
ایمنی هسته ای در کشور گفت ضرورت دارد با 
توجه به داشتن نیروگاه اتمی بوشهر در کشور 
در این کنوانسیون ها عضو باشیم. وی افزود: 
وقتی در سازمان مسئولیت داشتم یکی دو سال 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی  با 
ح کردیم و  مجلس و دولت این مساله را مطر
در نهایت در شورای نگهبان بنا به دلایلی که 
اصلا تخصصی نبود جلوی تصویب برخی از این 
کید کرد چون  کنوانسیون ها را گرفتند. صالحی تا
کشوری هسته ای هستیم و نیروگاه اتمی  ما 
داریم باید در این کنوانسیون ها عضو باشیم. 
البته تمام ملاحظات ایمنی را در نیروگاه بوشهر 
رعایت کرده و می کنیم و نمرات عالی از این لحاظ 
داریم، اما برای شرایط حاد باید آماده باشیم و در 
صورت عضو نبودن مشکلات حقوقی بین المللی 
زیادی پیدا می کنیم. اساسا عضویت در این 
کنوانسیون ها خود یک اقدام ایمنی است، از این 
رو به عنوان یک شهروند و کارشناس از مسئولان 
با همکاری  اتمی  می خواهم  انرژی  سازمان 
سایر ارگان های ذی ربط روی این موضوع کار 
کنند. برای کشوری که دارای صنعت هسته ای 
است عضویت در این کنوانسیون ها بخشی از 

صنعتش تلقی می شود. 

احمد شیرزاد
 فعال سیاسی اصلاح طلب

خبــــر
  محمد مخبر:   

 روادید بین شهروندان 
ایران و ازبکستان تسهیل شود 

آرمان ملی: معاون اول رئیس جمهور در دیدار با »جورابیک 
میرزا محمود اف« وزیر انرژی ازبکستان با بیان اینکه سه ملاقات 
بین رؤسای جمهور دو کشور در دو سال گذشته نشانگر اراده 
و عزم جدی تهران و تاشکند در ارتقای ارتباطات همه جانبه 
فیمابین است، گفت: امیدواریم تعاملات اقتصادی متناسب 
با ارتباطات سیاسی دو کشور گسترش یابد چرا که تعاملات 
سیاسی با پشتوانه اقتصادی قوی پایدار می ماند. محمد 
مخبر اظهارداشت: باید موافقت نامه های امضا شده در حضور 
رؤسای جمهور دو کشور، با تلاش های رؤسای کمیسیون های 
مشترک اقتصادی ایران و ازبکستان هر چه سریع تر عملیاتی 
و اجرایی و تفاهمنامه های همکاری جدید در این سفر پس 
از تعیین اهداف و زمانبندی پیگیری شود.  وی با اشاره به 
ظرفیت های بسیار بالای همکاری دو کشور در زمینه های 
مختلف به ویژه حمل و نقل و انرژی ادامه داد: دستاوردهای 
جمهوری اسلامی ایران در بخش های صنعتی، انرژی، برق، 
حمل و نقل و فناوری های روز دنیا و شرکت های دانش بنیان به 
خوبی می تواند زمینه های جدید برای همکاری های مشترک 
تعریف کند. مخبر همچنین به دو خط مهم کریدوری ایران، 
ازبکستان و افغانستان و همچنین ایران، ازبکستان، ترکمنستان 
و عمان اشاره و خاطر نشان کرد: باید این مسیرهای مبادلاتی 
گر مسائل موجود  بیش از گذشته فعال شود که در این راستا ا
در موافقتنامه های تجارت ترجیحی حل شود در توسعه 
روابط دو کشور و منطقه بسیار تأثیرگذار است. معاون اول 
رئیس جمهور با بیان اینکه حل مسائل پولی و بانکی، حمل 
و نقل و ترانزیت نقشی اساسی بر ارتباطات پایدار اقتصادی و 
فعال شدن بخش خصوصی دو کشور دارد عنوان کرد: در زمینه 
مالی و بانکی می توان با ارز ملی دو کشور تعاملات انجام شود و 
دلیلی برای استفاده از ارز کشور ثالث وجود ندارد که این مهم 
برای تقویت ارزش پول ملی ایران و ازبکستان بسیار مهم است 
و باید بانک های مرکزی دو کشور سازوکار لازم بانکی در این 
راستا را فراهم کند. وی تصریح کرد: در زمینه گسترش تعاملات 
ترانزیتی نیز باید با فعال تر شدن خطوط هوایی دو کشور تعداد 
پروازها افزایش یابد که باید روند صدور روادید بین شهروندان 
و فعالان بخش خصوصی و اقتصادی ایران و ازبکستان تسهیل 
شود. مخبر همچنین برگزاری نمایشگاه های دائمی معرفی 
برای  ایجاد صندوق سرمایه گذاری مشترک  و  محصولات 
تضمین امنیت سرمایه گذاران را از دیگر عوامل مهم در توسعه 
مبادلات اقتصادی دانست که مسئولان دولتی دو کشور ضمن 
پشتیبانی و حمایت، قوانین لازم را تدوین و یا تسهیل نمایند. 
جورابیک میرزا محمود اف وزیر انرژی ازبکستان نیز در این 
دیدار ملاقات های تاریخی رؤسای جمهور دو کشور طی دو سال 
گذشته را نشانگر تعمیق روابط دانست و افزود: رؤسای جمهور 
اسلامی ایران و ازبکستان در ملاقات های خود بر افزایش حجم 
تبادلات مالی و اقتصادی از ۵00 میلیون دلار به 1 میلیارد دلار و 
کید کرده اند که باید زمینه  در آینده ای نزدیک به 2 میلیارد دلار تا

اجرایی شدن موافقتنامه های دو کشور فراهم شود. 

معظم  مقام  ملی:  آرمان    
بعد  گذشته  روز  صبح  رهبری 
که  درخت  اصله   3 کاشت  از 
همزمان با روز درختکاری انجام 
شد، از حضور ملت ایران در پای 
اسفند   11 در  رأی  صندوق های 
تشکر کردند و گفتند: حضور ملت 
ایران در انتخابات انجام وظیفه 
جهاد  یک  و  تمدنی  و  اجتماعی 
خامنه ای  آیت ا...  حضرت  بود. 
افزودند: دشمنان حدود یکسال با 
تبلیغات خود تلاش کردند تا مردم 
را از حضور در انتخابات منصرف 
کنند و انتخابات از رونق بیفتد اما 
مردم با حرکت بزرگ و حماسه آمیز 
خود در 11 اسفند، به مواجهه با 
بنابراین  رفتند،  دشمنان  تلاش 
این حرکت یک جهاد بود. ایشان 
از دست اندرکاران انتخابات اعم 
و  تبلیغات  برگزاری،  مسئولین  از 
حفظ امنیت نیز تشکر و قدردانی 
رهبری  معظم  مقام  کردند. 
همچنین با اشاره به وقوع سیل در 

بخش های جنوبی استان سیستان 
و بلوچستان و خسارت های وارد 
کید کردند: کمک ها  شده به مردم تا
و امدادهایی که از طرف بخش های 
دولتی و غیر دولتی در حال انجام 
است، باید ادامه پیدا کند و کسانی 
امداد و  به  توانایی ورود  که  هم 
کمک را دارند، برای کمک رسانی 
آیت ا...  حضرت  شوند.  وارد 
خامنه ای در سخنان خود با اشاره 
به روز درختکاری، کاشت درخت را 

یک سرمایه گذاری باصرفه و پرسود 
خواندند و افزودند: درخت دارای 
افزایش  همچون  زیادی  ثمرات 
لاینده ها  کسیژن هوا و مقابله با آ ا
است، بنابراین یک سرمایه گذاری 
پرسود است به خصوص در شرایط 
زندگی ماشینی امروز که متاسفانه 
کرده اند.  لاینده ها افزایش پیدا  آ
ایشان اهتمام اسلام را بر ارتباط 
همچنین  و  طبیعت  با  انسان 
مراقبت از طبیعت یادآور شدند و 

با اشاره به غرس سه اصله درخت 
برای نشان دادن اهتمام بیشتر 
کاشت  جمله  از  درختکاری،  به 
برای  گفتند:  زیتون  درخت  یک 
با  همدلی  و  همبستگی  اعلام 
مردم مظلوم و البته بسیار مقاوم 
فلسطین، یکی از درخت هایی که 
زیتون  کاشته شد، درخت  امروز 
بود و این اقدام نمادین در واقع 
برای ابراز سلام به آنها بود و اینکه 
کاشت  در  حتی  همواره  بگوییم 
درخت نیز به یاد مردم فلسطین 
هستیم. مقام معظم رهبری علاوه 
اصله  یک  زیتون،  نهال  برکاشت 
نهال »سرو لاوسون« و یک اصله 
داخل  در  که  را  »اَنجیلی«  نهال 
کردند.  غرس  شده اند،  تولید 
درخت  یک  َ»انجیلی«،  درخت 
بومی جنگل های مازندران است 
چوب  از  استفاده  بر  علاوه  که 
مختلف،  مصارف  در  آن  سخت 
 ریشه و برگ های آن نیز استفاده 

دارویی دارند. 

مقام معظم رهبری: 

 حضور ملت ایران در انتخابات 11 اسفند یک جهاد بود
دیدار عبداللهیان 

 با وزیر خارجه عربستان 

   وزیر امور خارجه کشورمان که به 
منظور شرکت در اجلاس اضطراری 
کشورهای  خارجه  امور  وزرای 
عضو سازمان همکاری اسلامی در 
خصوص فلسطین به جده سفر کرده 
است، با وزیر امور خارجه عربستان 
به طور دوجانبه ملاقات و گفت وگو 
کرد. حسین امیرعبداللهیان با ابراز 
قبول  از   ، این دیدار از  خرسندی 
پیشنهاد ایران برای برگزاری این 
اجلاس فوق العاده و حمایت از آن و 
نیز میزبانی نشست ویژه فلسطین 
در مقر دبیرخانه سازمان تشکر کرد و 
اهمیت اتخاذ موضع منسجم و قوی 
در اجلاس در حمایت از فلسطین 
و تلاش مؤثر برای پایان دادن به 
جنایت جنگی علیه فلسطینیان را 

کید قرار داد. مورد تا

   آرمان ملی – یاسمین طالقانی: رویکرد 
مجلس  انتخابات  برای  اصلاحات  جبهه 
گروه هایی از  دوازدهم، عدم شرکت بود و 
این جبهه در شهرستان ها به ارائه لیست 
پرداختند. پس از آن هم در بیانیه ای چنین 
به خطر کاهش مشارکت در انتخابات هشدار 
مسئولیت  اینکه  به  هشدار  »ضمن  داد: 
تبعات و مخاطرات ناشی از کاهش مشارکت 
مردم در انتخابات برای اقتدار و امنیت ملی 
برعهده  نهادها و مقاماتی است که صندوق 
رأی در کشور را فاقد اثربخشی کرده اند، اعلام 
می دارد، تنها راه حل مشکلات کشور ایجاد 
طریق  از  مستقل  و  قوی  دولت  و  مجلس 
برگزاری انتخابات منصفانه، رقابتی و مؤثر 
نمایندگان  حضور  با  کشور  امور  اداره  در 
اما   است.«  فکری  سلایق  و  طیف ها  همه 
دلواپسان تلاش زیادی کردند که به جامعه 
که اصلاح طلبان بدون در  کنند  چنین القا 
گرفتن منافع ملی به تحریم انتخابات  نظر 
پرداخته اند مانند سایت مشرق که مدعی 
که به عنوان لیدر  شد: »مصطفی تاج زاده 
اصلاح طلبان ساختاری و رادیکال شناخته 
می شود طی یادداشتی ضمن تلاش برای به 
کشیدن دیدگاه های اصلاح طلبان  چالش 
به  انتخابات  تحریم  تبلغ  به  مشارکت جو 
عنوان تنها راه برای حفظ جریان اصلاح طلبی 
کید کرده است.« کیهان هم مدعی بود که  تا
»اختلاف نظرها در جبهه اصلاحات بر سر 
ع، یکی حضور یا تحریم انتخابات  دو موضو
زیر  اصلاح طلب  عنوان  به  فعالیت  دوم  و 
جریان  با  همراهی  یا  انقلاب  و  نظام  چتر 
برانداز وابسته غرب شدت گرفته است.« اما 
اصلاح طلبان بنایی برای تحریم نداشتند و 
روز گذشته رئیس جبهه اصلاحات به تشریح 

آنچه پرداخت که در انتخابات گذشت. آذر 
اصلاح طلبان  اینکه  به  اشاره  با  منصوری 
انتخابات  تحریم  گزینه  مدافع  هیچگاه 
داشت:  اظهار  بود،  نخواهند  و  نبوده اند 
که  کردند  گر اعلام  ا انتخابات هم  در این 
لیستی ندارند و از نامزدی حمایت نمی کنند، 
برای این بود که به این باور رسیده اند که با 
تداوم این شیوه و این نگاه به انتخابات، راه 
مشارکت در انتخابات به هر قیمتی با صخره 

ستبر بن بست مواجه شده است. 
 چرا به هشدارهای دلسوزان توجهی 

نمی شود؟
آذر منصوری در جلسه جبهه اصلاحات 
گر دغدغه مشارکت بالا در نزد برگزار  گفت: ا
کنندگان و ناظران انتخابات وجود داشته، 
حق  که  برسد  تصویب  به  قانونی  باید  چرا 
بیش  را  ایران  ملت  کمان  رنگین  انتخاب 
مجموعه  چرا  نماید؟  محدودتر  پیش  از 
کمیت تلاشی جدی برای معنادار کردن  حا
انتخابات به کار نبست؟ چرا به هشدارهای 
جبهه  رئیس  نمی شود؟  توجهی  دلسوزان 
طور  به  سؤال  این  کرد:  کید  تأ اصلاحات 
ح است که پس از اعتراض های  جدی مطر
سال  اعتراضات  خصوص  به  و  پی  در  پی 
گذشته چرا  برخی به لوازم اصلی مشروعیت 
سیاسی خود توجهی نشان نمی دهد و مکرر 
دست به رفتارهایی می زند که نارضایتی ها 
وی  می کند؟  بیشتر  را  بی اعتمادی ها  و 
ویه و این مسیر نه  افزود: منتهی الیه این ر
تنها هیچ خیری برای ملک و ملت در پی 
را به  ندارد، بلکه مستقیما امنیت ملی ما 
مخاطره انداخته و به سود مخالفان ایران 
تمام خواهد شد. چه بسا وقتی شکاف ها روز 
وز ابعاد بیشتری به خود بگیرد، مسیر  به ر

تهدیدهای بیرونی هم برای مخالفان ایران 
کید بر  فراهم تر خواهد شد. منصوری با تأ
گزینه  مدافع  هیچگاه  اصلاح طلبان  اینکه 
تحریم انتخابات نبوده اند و نخواهند بود، 
گر  ا هم  انتخابات  این  در  داشت:  اظهار 
اعلام کردند که لیستی ندارند و از نامزدی 
حمایت نمی کنند، برای این بود که به این 
باور رسیده اند که با تداوم این شیوه و این 
نگاه به انتخابات، راه مشارکت در انتخابات 
به هر قیمتی با صخره ستبر بن بست مواجه 
شده است و با این وضعیت تداوم و تقویت 
و  انتخابات  شدن  معنا  فاقد  و  نظارت ها 
نهادهای انتخابی قادر نیستند تغییری در 
شیوه حکمرانی به نفع خواست مردم ایجاد 
کنند. وی با بیان اینکه آزموده را آزمودن 
خطاست، تصریح کرد: وظیفه تاریخی و دینی 
کمیت ملی  و ملی و اخلاقی ما در قبال حق حا
کمان ملت ایران این است، منتقد  رنگین 
ویه ای باشیم و از انتخابات  جدی چنین ر
کنیم. رئیس جبهه  عادلانه و رقابتی دفاع 
انتخابات  این  که  امید  گفت:  اصلاحات 
کشور  عبرتی باشد و تا دیر نشده متولیان 
که تداوم این مسیر چه آسیب ها  دریابند 
و لطمه های غیر قابل جبرانی به این مرز و 
کرد. تا دیر نشده صدای  بوم وارد خواهد 
شیوه  این  و  بشنوند  را  خاموش  کثریت  ا
حکمرانی را اصلاح کنند. وی افزود: در این 
و  اصلاح طلبان  سنگین  مسئولیت  میانه 
همه جریان های دغدغه مند کشور و مدافع 
کمیت ملی نیز آن است که با اتحاد و  حق حا
انسجام و همگرایی بیشتر در مسیر دفاع از 
این حق و دیگر حقوق ملت ایستادگی کنند 
و حامل پیام حق خواهی همه رنگین کمان 

ملت ایران باشند. 

 پاسخ رئیس جبهه اصلاحات به تخریب ها 

مدافع تحریم انتخابات نبودیم و نیستیم 
امید که این انتخابات عبرت باشد

رئیس قوه قضائیه: 

 دستگاه ها در کاهش تصادفات جاده ای به وظایف خود عمل  نکردند

 شرکت در انتخابات از
حقوق بحق مردم است

 الحاق تجهیزات  جدید
 به نیروی دریایی

کشور شرکت در  کل   دادستان 
انتخابات و دفاع از استقلال وطن را 
از حقوق بحق مردم دانست و گفت: 
برنامه ریزی  با  دشمنان  هرچند 
به دنبال تعدی به حقوق مردم 
ایران بوده و هستند، اما روشنگری 
انقلاب  رهبر معظم  و هدایتگری 
و هوشیاری مردم، بار دیگر نقشه 
کرد.  آب  بر  نقش  را  دشمنان 
حجت الاسلام والمسلمین موحدی 
گاهانه مردم  آزاد اظهار کرد: حضور آ
در انتخابات، باعث شادی دوستان 
و یأس و ناامیدی دشمنان ایران 
اسلامی شد. بحمدا... ملت بصیر 
و زمان شناس ما با حضور عاقلانه، 
گاهانه و هدفمند، بار دیگر یک  آ
نظام  برای  را  افتخار  و  موفقیت 
جمهوری اسلامی ایران رقم زدند. 
به  خدمت   ، کشور کل  دادستان 
مردم را یکی از وظایف مهم و اصلی 
دولتمردان جمهوری اسلامی بیان 
گفت: هرچند تا رسیدن به  کرد و 
جمهوری  اما  باقیست،  راه  قله، 
و در  بوده  اسلامی، نظام موفقی 
مردم  خدمت  در  صحنه ها  همه 

بوده و هست. 

 فرمانده نیروی دریایی راهبردی 
به  که  نهال  کاشت  آیین  در  ارتش 
مناسبت روز درختکاری در منطقه 
یکم امامت نداجا برگزار شد، گفت: 
به  تا  است  مغتنمی  فرصت  امروز 
فرمان فرماندهی معظم کل قوا)مد 
محیط  خصوص  در  العالی(  ظله 
گفته  لبیک  زیست در سطح ملی، 
شود. امیر دریادار شهرام ایرانی یکی 
از مأموریت های مهم نیروی دریایی 
در سطح بین المللی را رصد و توجه 
ویژه به حوزه محیط زیست اقیانوسی 
گرچه نیروی دریایی  دانست و افزود: ا
ارتش در سواحل مأموریت کمتری 
نسبت به عمق دریاها دارد ولی توجه 
مداوم ما به به طور خاص به محیط 
برقراری  کنار  اقیانوسی، در  زیست 
و  کشتیرانی  و  دریانوردی  امنیت 
تأثیر  دریانوردان،  ایمنی  همچنین 
بسیار مهم و مثبتی در محیط زیست 
اقیانوسی جهانی دارد. وی افزود: در 
روزهای آتی شاهد الحاق تجهیزات 
دریایی  نیروی  به  دفاعی  رزمی 
اسلامی  جمهوری  ارتش  راهبردی 
ضامن  امیدوارم  که  هستیم  ایران 
ک  افزایش اقتداری باشد که از خون پا
شهدای عزیز برای کشور به ارمغان 

آمده است. 

فوق العاده  نشست  ملـــــــــی:  آرمـــــــــان   
جرم،  ع  وقو از  پیشگیری  شورای عالی 
لاسلام  حجت ا ریاست  به  سه شنبه  وز  ر
دستور  با  و  اژه ای  محسنی  والمسلمین 
از  پیشگیری  در  ملی  کار  »تقسیم  جلسه 
تصادفات جاده ای« برگزار شد. رئیس قوه 
قضائیه طی سخنانی در این نشست با اشاره 
تصادفات  از  پیشگیری  مقوله  اهمیت  به 
جاده ای، اظهار کرد: ممکن است این سؤال 
که شاید مقولات و  در اذهان ایجاد شود 
مقوله  به  نسبت  دیگری  مهم تر  معضلات 
پیشگیری از تصادفات جاده ای برای بررسی 
ع  در جلسه شورای عالی پیشگیری از وقو
کید ما بر  جرم، وجود داشته باشد، اما تا
برگزاری این نشست با دستور کار فوق الذکر 
بسیار  مالی  و  جانی  خسارات  سبب  به 
قابل توجهی است که به واسطه تصادفات 
جاده ای به مردم و کشور تحمیل می شود و 
مقام معظم رهبری نیز در خصوص کاستن از 
این معضل، تذکرات لازم را صادر فرموده اند. 
رئیس شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم 
کرد: مسئله تصادفات جاده ای و  تصریح 
مجموعه خسارات مادی و معنوی ناشی 
ح و صدمه افراد  از این امر اعم از فوت، جر
و همچنین تبعات روحی ای که در پی این 
مصائب بر افراد جامعه وارد می شود، بسیار 
پیشگیری  و  کاستن  برای  و  است  عدیده 
از افزایش حجم تصادفات، باید تدابیر و 
اقدامات تخصصی و مقتضی اعمال شود و 
دستگاه های مسئول در این خصوص، به 

صورت تمام و کمال به تکالیف قانونی خود 
لاسلام محسنی اژه ای  کنند. حجت ا عمل 
کرد: به موجب قانون برنامه ششم،  بیان 
که دو مرتبه نیز تمدید شد، دستگاه هایی 
کاهش  زمینه  در  قضائیه  قوه  جمله  از 
تصادفات جاده ای و آسیب های ناشی از 
آن، مسئولیت ها و تکالیفی برعهده داشتند، 
به  نتوانستند  این دستگاه ها  ع  اما مجمو
کامل به وظایف قانونی  صورت مطلوب و 
خود در این عرصه جامه عمل بپوشانند؛ 
فلذا باید موانع و معایب کار در این حوزه 
بر  ناظر  قانون  تا  شود  مرتفع  و  احصاء 
کاهش تصادفات جاده ای به صورت تمام 
و کمال اجرایی شود. رئیس قوه قضائیه در 
ادامه این نشست بر »به روزرسانی ضوابط 
کرد و به دبیرخانه  کید  تردد جاده ای« تا
شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم دستور 
داد: شورایی که به موجب قانون، مسئول 
به روزرسانی ضوابط تردد جاده ای است را 
مکلف کنید به صورت ویژه برای تعطیلات 
پیشگیرانه  وکارهای  ساز مجموعه   ، وز نور
مرتبط با تردد بدون خطر جاده ای اعم از 
ل سرعت و  تجهیز سامانه های ثبت و کنتر
گرداند. محسنی  سایر ملزومات را تمهید 
رسانی  وز به ر »ضرورت  بر  کید  تا با  اژه ای 
ثبت  و  رانندگی  حوادث  جامع  سامانه 
فوری اطلاعات مربوط به سوانح رانندگی«، 
از جمله  گفت: همه دستگاه های ذیربط 
در قوه قضائیه باید پیرامون »به روزرسانی 
سامانه جامع حوادث رانندگی و ثبت فوری 

اطلاعات مربوط به سوانح رانندگی« اهتمام 
داشته باشند و من به »معاون پیشگیری 
ع جرم قوه قضائیه« دستور داده ام  از وقو
ون دستگاه قضائی،  که در در بخش هایی 
نسبت به تحقق این مهم، تعلل داشته اند را 
ع  معرفی کند تا آن ها را مکلف گردانم در اسر
بپوشانند.  عمل  جامه  را  مهم  این  وقت، 
رئیس دستگاه قضا همچنین بر توسعه و 
به روزرسانی سامانه های نظارت تصویری و 
سیستم های هوشمند کنترل سرعت و ثبت 
تخلفات جاده ای و تقویت بازرسی دوره ای 
از سامانه های فوق و رفع نواقص احتمالی از 
کید کرد و در این خصوص دستوراتی  آن ها تا
شورای عالی  دبیرخانه  به  خطاب  را 
کرد. رئیس  ع جرم صادر  پیشگیری از وقو
قوه قضائیه در ادامه این جلسه، بر پیگیری 
تخصیص بودجه برای رفع و اصلاح نقاط 
حادثه خیز در راه ها و اولویت دادن به این 
کرد. رئیس شورای عالی  کید  مقوله مهم تا
پیشگیری از وقوع جرم در پایان تصریح کرد: 
که به موجب قانون در امر  دستگاه هایی 
خطیر پیشگیری از وقوع جرم دارای تکالیف 
و مسئولیت هایی هستند و در این خصوص، 
بودجه دریافت می کنند، باید گزارش عملکرد 
سالیانه خود در این حوزه را به شورای عالی 
پیشگیری از وقوع جرم ارائه کنند تا بررسی 
شود که مبادا بودجه تخصیص یافته برای 
، در محل دیگری صرف شود  امرِ مهمِ مزبور
و یا موازی کاری هایی توسط دستگاه ها در 

حوزه پیشگیری از وقوع جرم صورت گیرد. 


